
	  

	  

Protokoll	  landsstyremøte	  4	  2013-‐2015	  7.	  og	  8.	  november	  2014	  

Tid:	  7.	  november	  1700-‐2100	  og	  8.november	  0900-‐1400	  

Sted:	  Torggata	  1,	  Oslo.	  	  
	  
Tilstede:	  Hanne	  Gade	  Ringdal,	  Nils	  Johan	  Garnes	  (ikke	  LS-‐31),	  Sonja	  Jacobsen,	  Berit	  Langseid,,	  Eivind	  Jahren,	  
Trond	  Aasland,	  Trine	  Skåret	  (vara)	  (kun	  LS-‐sak	  31),	  Morten	  Husby	  (vara),,	  Trine	  Kielland	  (Nord)	  Torstein	  
Torbjørnsen	  (Vest),	  Ole	  Martin	  Oldervik	  (Midt),	  Svein	  Børge	  Haugberg	  (Sør),	  Espen	  Dahl	  Svendsen	  (Øst),	  	  Øyvind	  
Kind	  Robertsen	  (Juvente),	  Hanne	  Cecilie	  Widnes	  (Adm.),	  Jan	  Tore	  Evensen	  (adm.),	  Houda	  Zammali	  (adm).	  
	  
Forfall:	  Odrun	  Katrine	  Bergland,	  Jamil	  Dybwad	  (vara),	  Marie	  Jahren	  Fludal	  (Juba)	  
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Protokoll	  
	  
LS-‐sak	  29	   Godkjenning	  av	  protokoll	  fra	  LS	  3	  2013-‐2015	  
	  
VEDTAK:	  	   Protokollen	  godkjennes	  
	  
LS-‐sak	  30	   Rapport	  fra	  regionene,	  Juba	  og	  Juvente	  –	  ca	  5	  min	  på	  hver	  

Det	  er	  fint	  om	  dere	  forbereder	  en	  kort	  presentasjon	  av	  nylig	  gjennomførte	  tiltak	  og	  
planer	  fremover	  samt	  økonomisituasjoner.	  Det	  er	  også	  viktig	  med	  innspill	  fra	  
regionene	  om	  planer	  om	  bruk	  av	  kampanjeleder	  (Gisle	  Bangsunds)	  til	  verving	  eller	  
standsarbeid	  i	  2015.	  	  

	  
	   	   Region	  nord	  

Regionen	  har	  vervet	  godt	  i	  Tromsø,	  Alta,	  Narvik,	  Finnsnes	  og	  Harstad.	  48	  
medlemmer.	  Har	  engasjert	  Harald	  Markussen.	  Ellers	  aktivitet	  der	  det	  har	  vært	  
aktivitet	  tidligere.	  Måtte	  avlyse	  regionkonferansen,	  men	  forsøker	  å	  ha	  denne	  senere.	  
	  
Region	  Midt	  



Per	  Arne	  Lillebø	  har	  hatt	  ververunde	  –	  Ålesund	  Namsos,	  Molde,	  Søre	  Sunnmøre,	  
Trondheim	  -‐	  59	  medlemmer.	  Bruker	  også	  postkortene	  fra	  Tryggere	  uteliv.	  Åpent	  
møte	  i	  Ålesund	  med	  Mina	  Gerhardsen	  og	  Odd	  Kjell	  Ingvaldsen.	  30	  stk	  tilstede.	  Vil	  
forsøke	  det	  samme	  i	  Namdalen	  mot	  slutten	  av	  året.	  Inspirasjonskonferanse	  på	  Hell.	  
Rundt	  47	  stykker	  fra	  alle	  områder	  og	  avdelinger	  i	  regionen.	  Med	  bl.a	  Arne	  
Johannessen,	  Geir	  Riise	  (Legeforeningen)	  og	  Tommy	  Fjellheim.	  	  	  
	  
Region	  Vest	  
Voss-‐saken	  krevd	  mye	  energi.	  Arbeider	  med	  å	  få	  i	  gang	  aktivitet	  på	  Voss.	  Skal	  rive	  det	  
gamle	  losjehuset	  i	  Fana.	  Rock	  mot	  rus-‐konserter	  på	  Karmøy.	  Haugesund	  og	  
Bergensområdet.	  Kristne	  og	  alkohol	  –	  møte	  i	  Egersund.	  	  
	  
Region	  Øst	  
Regionkonferanse	  12,	  oktober	  med	  35	  medlemmer.	  Bl.a	  temaøkt	  om	  endringer	  i	  
organisasjoner.	  Verving	  med	  Gisle	  Bangsund	  8	  dager	  før	  jul.	  Skal	  ha	  23	  stands	  med	  
Hvit	  jul.	  Lørdagskafeen	  i	  Fremtiden	  går	  bra	  også	  uten	  kommunal	  støtte.	  
Regionkonsulent	  50%	  i	  Intro	  og	  noen	  andre	  oppdrag	  for	  IOGT.	  	  
	  
Region	  Sør	  
Har	  grei	  økonomi	  pga	  refusjoner	  fra	  EF-‐prosjektet,	  men	  sliter	  litt	  med	  å	  få	  inn	  midler	  
fra	  avdelingene.	  Regionkonsulent	  har	  rundt	  90%	  av	  som	  arbeidestid	  i	  EF.	  Ser	  på	  
måter	  å	  fordele	  oppgaver	  på	  frivillig	  i	  organisasjonen.	  	  
Har	  arbeid	  i	  gang	  for	  å	  påvirke	  partiprogrammer	  flere	  steder.	  	  
	  
Juvente	  
Har	  snart	  det	  andre	  kulturverkstedet	  for	  året.	  Ellers	  mye	  fokus	  på	  skjenkekontrollen	  
og	  verving.	  	  
	  
Juba	  
Kulturverksted	  med	  over	  80	  under	  og	  20-‐30	  voksne	  på	  Lillehammer.	  	  

	  
VEDTAK:	   Tatt	  til	  orientering	  
	  
LS-‐sak	  31	   Avspark	  for	  prosess	  for	  navneendring	  

Fredag	  kveld	  gikk	  med	  til	  å	  starte	  opp	  prosessen	  for	  evt.	  navneendring.	  Kreativ	  
drodling	  rundt	  ulike	  alternativer.	  Gruppen	  som	  skal	  arbeide	  med	  saken	  videre	  var	  
også	  til	  stede.	  	  

	  
VEDTAK:	   Tatt	  til	  orientering.	  Gruppen	  arbeider	  I	  samarbeid	  med	  Ordkraft	  videre	  med	  

prosessen.	  Det	  er	  viktig	  med	  en	  inkluderende	  prosess	  hvor	  også	  andre	  I	  
organisasjonen	  kan	  ha	  en	  lignende	  runde	  som	  styret	  har	  hatt.	  	  

	  
LS-‐sak	  32	   Strukturreformen	  

Eivind	  Jahren	  orienterte	  om	  arbeidet	  i	  utvalget,	  som	  har	  begynt	  å	  trekke	  
konklusjoner.	  Har	  slått	  fast	  noen	  overordnede	  prinsipper	  og	  kommer	  til	  å	  legge	  frem	  
en	  rapport	  på	  neste	  landsstyremøte.	  Gruppen	  får	  inn	  for	  at	  det	  skal	  være	  et	  lokalledd	  
som	  kalles	  avdelinger	  og	  at	  alle	  medlemmer	  fordeles	  på	  disse.	  Kommer	  til	  å	  
presentere	  to	  alternativer	  for	  regionleddets	  fremtid.	  Ønsker	  å	  fjerne	  landsstyret,	  men	  
utvide	  antallet	  i	  sentralstyret.	  	  
	  	  

	  
VEDTAK:	   Saken	  taes	  opp	  på	  neste	  landsstyremøte	  



	  
LS-‐sak	  33	   Handlingsplan	  2013-‐2015	  
	   	   Generalsekretær	  orienterte	  om	  hvor	  vi	  ligger	  an	  i	  forhold	  til	  landsstyret.	  	  

VI	  har	  fått	  på	  plass	  en	  god	  kampanje-‐	  og	  verveleder.	  Han	  er	  	  også	  engasjert	  i	  ”Curbing	  
Big	  Alcohol”-‐prosjektet	  som	  ledes	  av	  IOGT	  International,	  og	  vil	  ta	  et	  ansvar	  for	  dette	  
for	  den	  norske	  delen	  av	  prosjektet.	  Politisk	  rådgiver	  1	  skal	  ha	  svangerskapspermisjon	  
frem	  til	  høsten.	  Politisk	  rådgiver	  2	  valgte	  å	  avslutte	  arbeidsforholdet	  i	  prøvetiden.	  Vi	  
har	  strevd	  litt	  med	  å	  få	  politiske	  møter	  på	  plass	  denne	  høsten,	  og	  har	  avlyst	  flere.	  
Håper	  å	  få	  til	  noe	  i	  Tromsø	  og	  Ålesund.	  	  
Skal	  ha	  personalsamling	  12.	  –	  14.	  Januar	  sammen	  med	  Juvente	  og	  FORUT.	  Tema:	  
Hvordan	  dra	  synergier	  av	  hverandre,	  bygge	  en	  bevegelse.	  	  
Vi	  er	  godt	  på	  banen	  på	  når	  det	  gjelder	  den	  nasjonale	  politikken,	  men	  strever	  når	  det	  
gjelder	  det	  lokale.	  	  
Enestående	  Familier	  har	  1000	  personer	  på	  Facebook	  og	  på	  maillisten	  og	  god	  
deltakelse	  på	  neste	  lederkurs.	  Vi	  kommer	  til	  å	  sende	  en	  nasjonal	  søknad	  for	  neste	  år.	  	  
Hvit	  Jul	  er	  lansert	  med	  en	  åpningsarrangement	  i	  Oslo	  sentrum.	  Til	  denne	  er	  det	  også	  
laget	  et	  pepperkakekostyme	  -‐	  Peppe.	  	  
Intro-‐prosjektet	  går	  bra,	  arbeider	  med	  et	  seminar	  tidlig	  neste	  år.	  	  
Vi	  kommer	  til	  å	  gå	  ned	  i	  medlemstall	  for	  2014	  selv	  om	  vi	  verver	  bedre	  nå	  enn	  første	  
halvår.	  Skyldes	  at	  vi	  ikke	  har	  hatt	  noen	  verveleder	  i	  full	  tid	  og	  at	  vi	  sliter	  med	  å	  få	  
frivillige	  medarbeidere.	  	  
Vi	  ønsker	  å	  løfte	  temaet	  alkoholkultur	  og	  drikkepress	  mer.	  Mulig	  at	  vi	  går	  i	  dialog	  
med	  rike	  avdelinger	  for	  å	  få	  mulighet	  til	  å	  jobbe	  med	  temaet.	  	  

	  
VEDTAK:	   Tatt	  til	  orientering	  
	  
LS-‐sak	  34	   Regnskap	  2014	  	  

Houda	  Zammeli	  la	  frem	  regnskap	  for	  2014.	  Det	  viste	  at	  vi	  kommer	  til	  å	  gå	  med	  et	  
overskudd	  i	  år,	  men	  at	  vi	  også	  trolig	  må	  be	  om	  å	  få	  overført	  midler	  fra	  to	  prosjekter	  til	  
2015.	  Regnskapet	  viste	  også	  at	  Son	  Kristiansand	  sitter	  med	  en	  stor	  gjeld	  til	  IOGT.	  
IOGT	  sentralt	  har	  nå	  overtatt	  å	  føre	  regnskapet	  for	  senteret,	  og	  det	  arbeides	  med	  å	  
finne	  en	  løsning	  for	  gjeldssituasjonen.	  	  
	  

VEDTAK:	   Regnskapet	  tatt	  til	  orientering.	  	  
	  

Landsstyret	  er	  bekymret	  over	  situasjonen	  i	  Son	  Kristiansand	  med	  den	  stpre	  gjelden	  til	  
IOGT	  som	  har	  bygget	  seg	  opp.	  Vi	  ber	  om	  at	  det	  lages	  en	  avtale	  om	  hvordan	  gjelden	  
skal	  betales	  som	  legges	  frem	  på	  neste	  landsstyremøtet.	  	  

	  
LS-‐sak	  35	   Budsjett	  2015	  

Premisser	  for	  budsjett	  for	  2015	  ble	  lagt	  frem	  muntlig.	  Det	  er	  for	  tidlig	  å	  si	  noe	  sikkert	  
om	  hvilke	  prosjekter	  vi	  vil	  få	  midler	  til,	  men	  vi	  må	  regne	  med	  at	  vi	  kommer	  til	  å	  få	  noe	  
mindre	  prosjekttilskudd	  i	  2015,	  enn	  i	  2014.	  Budsjettet	  behandles	  i	  LS-‐møtet	  januar	  
2915.	  Det	  er	  viktig	  at	  regionene	  kommer	  med	  raske	  tilbakemeldinger	  på	  hvor	  mye	  
vervekapasitet	  de	  har	  planer	  om	  å	  kjøpe	  i	  2015.	  

	  
VEDTAK:	   Tatt	  til	  orientering	  
LS-‐sak	  36	   Søknader	  til	  Helsedirektoratet	  

Helsedirektoratet	  har	  satt	  ny	  frist	  15.	  november	  for	  søknader	  på	  midler	  til	  frivillig	  
rusmiddelforebyggende	  arbeid	  over	  Statsbudsjettets	  kapittel	  718	  post	  70.	  Staben	  
arbeider	  med	  søknadene	  på	  bakgrunn	  av	  de	  signaler	  i	  mottok	  i	  forrige	  
sentralstyremøte.	  Det	  søkes	  om	  tilskudd	  til	  Sterk&Klar”Intro”,	  	  ”Tryggere	  



uteliv/tryggere	  lokalsamfunn”,	  ”Hvit	  jul”	  og	  til	  et	  samarbeidsprosjekt	  med	  blant	  
andre	  Juvente	  vedrørende	  alkoholreklame.	  (I	  tillegg	  søkes	  det	  om	  driftstilskudd.	  

VEDTAK:	  	   IOGT	  i	  Norge	  søker	  Helsedirektoratet	  om	  aktivitetstilskudd	  til	  Hvit	  jul,	  Sterk&Klar,	  
Tryggere	  utelig/tryggere	  lokalsamfunn	  og	  prosjekttilskudd	  til	  Intro	  og	  ”Alkohol	  
forstyrrer”,	  samt	  driftstilskudd.	  Administrasjonen	  gis	  fullmakt	  til	  å	  ferdigstille	  
søknadene	  samt	  å	  fastsette	  søknadsbeløp	  og	  organisasjonens	  egenandel	  etter	  
signaler	  fra	  landsstyret	  

LS-‐sak	  37	   Høringssvar	  til	  Helsedirektoratet	  vedrørende	  tilskuddsordning	  
Jan	  Tore	  Evensen	  la	  frem	  forslg	  til	  høringssvar.	  Roald	  Heggernes	  hadde	  også	  sendt	  
innspill	  til	  landsstyret.	  	  

	  
VEDTAK:	  	   Forslaget	  til	  høringssvar	  til	  Helsedirektoratet	  vedrørende	  tilskuddsordninger	  sendes	  

inn	  med	  de	  endringer	  som	  fremkom	  under	  landsstyremøtet.	  
	   	   	  
LS-‐sak	  38	   Neste	  LS	  
	  
VEDTAK:	   Neste	  LS-‐møte	  holdes	  25.	  Januar.	  Deretter	  holdes	  24.	  –	  26.	  April.	  	  
	  
LS-‐sak	  39	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Sober	  invest	  	  

	  Leder	  i	  Sober	  Invest	  og	  Frode	  G	  Hansen	  har	  gjennomført	  møte	  med	  generalsekretær	  i	  
Juvente	  og	  	  leder	  i	  IOGT	  for	  å	  drøfte	  muligheten	  for	  å	  omgjøre	  formålet	  med	  selskapet	  
samt	  å	  endre	  eierforholdet	  mellom	  de	  to	  organisasjonene	  som	  nå	  samlet	  sitter	  på	  alle	  
aksjene.	  Forslag	  til	  nytt	  formål	  er	  at:	  Sober	  Invest	  Selskapets	  formål	  er	  å	  eie	  og	  
forvalte	  eiendommer	  på	  vegne	  av	  eierne,	  samt	  å	  foreta	  investeringer	  i	  aksjer	  og	  
verdipapirer.	  	  

VEDTAK:	   IOGT	  er	  positive	  til	  en	  endring	  av	  selskapets	  formål.	  Ønsker	  primært	  at	  eierforholdet	  
mellom	  IOGT	  og	  juvente	  blir	  60-‐40	  

	   	  
LS-‐sak	  40	   Situasjonen	  ved	  Åsane	  folkehøyskole	  
	   	   Referat	  fra	  sist	  styremøte	  ble	  referert.	  	  
	   Skolen	  opplever	  dette	  året	  lave	  elevtall	  og	  er	  nå	  nede	  i	  ca	  58	  elever.	  Skolen	  har	  tæret	  

på	  likviditeten	  de	  ble	  sikret	  ved	  økt	  låneramme	  et	  par	  år	  tilbake,	  og	  styret	  i	  Åsane	  
anmoder	  nå	  IOGT	  i	  Norge	  om	  å	  øke	  kassakreditten	  til	  kr	  3	  millioner.	  	  
Rektor	  og	  leder	  ble	  etter	  vedtak	  i	  siste	  AU-‐møtet	  invitert	  til	  å	  redegjøre	  for	  
situasjonen	  i	  dette	  LS-‐møtet,	  men	  ingen	  av	  dem	  hadde	  anledning	  til	  å	  møte.	  Dette	  
utsettes	  derfor	  til	  neste	  LS.	  	  

	  
VEDTAK:	   IOGT	  godkjenner	  å	  øke	  kassakreditten,	  og	  ønsker	  en	  redegjørelse	  om	  situasjonen	  i	  

neste	  landsstyremøtet.	  Administrasjonen	  arbeider	  med	  å	  finne	  kandidater	  til	  et	  nytt	  
styre,	  som	  legges	  frem	  på	  samme	  møtet.	  	  

	  
	   IOGT	  ser	  alvorlig	  på	  den	  økonomiske	  situasjonen	  på	  skolen.	  For	  å	  få	  et	  bedre	  

beslutningsgrunnlag	  for	  skolens	  fremtid	  ønsker	  vi	  å	  få	  en	  vurdering	  av	  hva	  en	  
realistisk	  salgssum	  ville	  være	  ved	  et	  salg	  av	  skolen.	  Vi	  ber	  Sober	  Invest	  om	  å	  se	  på	  
dette.	  
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